

# မန်းမင်းသတင်းလွှာ

အမှတ် (၄) ဂျူလိုင်လ (၁၃) ရက်၊ ၂၀၁၄

## ဝေဂေလိသတင်းကောင်းလက်ခံသည့်နေရာတွင်အနည်းပါးဆုံးနိုင်ငံတည်းဟူသောအခွဲ ရေး နိုင်ငံတွင် ဘုရားသခင်၏နာမတော်ဘုန်းကြီးခြင်းရှိပါစေသော်

ကြည်လင်သောခရစ်တယ်ကျောက်ဆေးခန်းပွဲ၏ဂီတပွဲတော်မှ အခွဲရေးခရစ်ယာန်များ၏ ကြွယ်ဝချမ်းသာရေးအတွက် ပံ့ပိုးပေးခြင်း။



အစုအဝေးနိုင်ငံသည် ဝေဂေလိတရားစတင်ပေါက်ဖွားသည့်နေရာဖြစ်သော်လည်း ခရစ်ယာန်များအ နေဖြင့် သူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို ထိန်းသိမ်းဖို့ အလွန်ခက်ခဲသောနိုင်ငံများ ဖြစ်သည်။ အစုအဝေးအသင်းတော်များ သည် ဒေါက်တာဂျေဂျော့လီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့် အညီ ရက်ပေါင်း (၇၇၇) တိုင်တိုင် အားကြီးမာန်တက် အစေခံကြမည့်အစီအစဉ်ကို ၂၀၀၉ ခု ဇူလိုင်လမှ စတင်နိုင်ခဲ့ကြသည်။ ဒေါက်တာဂျေဂျော့လီ ကျင်းပခဲ့သည့် ၂၀၀၉ စုပေါင်းတရားပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည့်နေ့မှစ၍ အစုအဝေးအသင်းတော်များစည်းလုံးမှုသဘောရှိ ရှိလာပြီး နှစ်စဉ်ခရီးမင်းခြင်းပွဲတော်ကို ကျင်းပနိုင်ခဲ့ကြသည်။ (ခါတီပုံ၊ ၂၀၁၄ သလင်းကျောက် ခရီးမင်းခြင်းပွဲတော်မှ ဒေသခံအဆိုတော်များနှင့် မန်းမင်းသရုပ်ဆောင်သူများ)

သန့်ရှင်းသော အစုရေးနိုင်ငံသည် သခင်ဘုရားနေထိုင်ခဲ့သည့် ခြေရာလက်ရာကျန်နေခဲ့ဖြစ်သည်။ တိတ်ဆိတ်သော ညနေပိုင်းအချိန်များတွင် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းသည့်အသံသည် ကောင်းကင်ယံသို့တိုင် အောင်ယုံလွင့်ခဲ့သည်။

၂၀၁၄ ခုမေလ (၂၄) ရက်နေ့ညနေပိုင်းတွင် အစုရေးနိုင်ငံ၊ ဟိုင်ဖာမြို့၌ ကြည်လင်သော ခရစ်စတယ် ကျောက်ဆေးခန်းပွဲ၏ ခရီးမင်းခြင်းဂီတပွဲတော်ကို အစုရေးပါစတာအဖွဲ့ချုပ်မှ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဗဟိုညီလာခံအစည်းအဝေးနှင့်အတူ စတင်ကျင်းပခဲ့ကြသည်။ ထိုအစည်းအဝေးသို့ ရုရှား၊ ယူဂရိန်၊ ဖိလိပိုင်၊ ဖင်လန်၊ လစ်သူနီးယား၊ ဟောင်ကောင်၊ အစုရေး၊ တောင်ကိုရီးယား စသည့်နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်ပေါင်း ၁၀၀၀ တက်ယောက်ခဲ့ကြသည်။ ထိုညီလာခံအစီအစဉ်ကို ရုရှားတီဘီအင်ဂျီနာမှ နိုင်ငံပေါင်း ၁၈၀ သို့အသံလွှင့်ပေးခဲ့သည်။

အစုရေးအသင်းတော်များ၏ ခရီးမင်းခြင်းကို ကွယ်ခြင်းခေါင်းဆောင် ရှိစီဟန်သည် မန်းမင်းအနုပညာကော်မတီနှင့် ဝတ်ပြုခြင်းဆိုင်ရာတန်ခိုးပါသော အကအဖွဲ့တို့၏

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ သူမ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့်ဘုရားသခင်၏ နာမတော်ကိုချီးမြှောက်သည့်သဘောဖြင့် အဆိုအကများဖြင့်တင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ ဒေသခံပါစတာများကတရားဟောချက်အတိုအထွာများ၊ ဆုတောင်းခြင်းများ ဖြင့်ဦးဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ခရီးမင်းခြင်းနှင့်ဒေသနာဝေငြိမ်းမှုများကိုညီလွန်းလှသဖြင့် ကျေးဇူးတော်နှင့်ပြည့်ဝခဲ့သည်။

မန်းမင်းအနုပညာသည်အဖွဲ့မှ ဖွင့်ပွဲနှင့် ပိတ်ပွဲအစီအစဉ်များတွင် အဆိုအကများဖြင့်ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် ဟေဗြဲ၊ ရုရှား၊ အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားကို ကျွမ်းကျင်ကျင့်ပီပီသပြောဆိုနိုင် သည့်အပြင် သီချင်းကိုလည်း ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင် သီဆိုနိုင်ကြသည်။ ပွဲကြည့်ပရိသတ်များအနေဖြင့် အနုပညာသည် များ၏ လှပသောဝတ်စားဆင်ယင်ပုံများကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ကောင်းကင်နိုင်ငံတော်ကို သတိရစေသဖြင့် ဝမ်းသာကြည်နူး၍မဆုံးနိုင်အောင်ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။

ခရီးမင်းခြင်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်သည် ဘုရားသခင်ပေးထားသည့် ကောင်းကင်နိုင်ငံ၏ ဘုန်းတော်ဆိုသည့်ခရီး မွမ်းသီချင်းကို ကောင်းကင်ဘာသာစကားဖြင့် သီဆိုနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုခရီးမွမ်းသံကို ကြားရသူများအနေဖြင့် အလွန်စိတ်လှုပ်ရှားလျက်

ကောင်းကင်တမန်ကို မြင်ရသည့် အလားခံစားခဲ့ကြသည်။ ဝတ်ပြုခြင်းဆိုင်ရာတန်ခိုးပါသော အကအဖွဲ့မှ အစုရေးရိုးရာအကကို တင်ဆက်ပြခဲ့ရာ၌ ပရိသတ်များလည်းအတူတကွပါဝင်ကြသဖြင့် ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်းခဲ့ကြသည်။ ခရစ်စတယ်လ်ဆွေးနွေးပွဲဥက္ကဋ္ဌပါစတာခနီယလ်ရိုင်က ဒေါက်တာဂျေဂျော့လီ၏ မေတ္တာ၊ ဆုတောင်းခြင်းကြောင့် အခုလိုအောင်မြင်မှု အဆင့်ဆင့်ရရှိနိုင်ခဲ့တော့ဖြစ်တယ် ဟုကျေးဇူးတင်စကားပြောခဲ့သည်။ ထိုဥက္ကဋ္ဌကပင် ဆက်လက်၍ 'ဒီပွဲတော်ကိုကျင်းပတဲ့နေရာမှာ အဓိကအားဖြင့် ဘဏ္ဍာငွေကြေးခက်ခဲမှုနှင့် ဂျူးလူမျိုးတွေရဲ့ နှောက်ယှက်မှုတွေကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဒီလိုခက်ခဲတဲ့ကြားထဲကနေ ဒေါက်တာဂျေဂျော့လီအနေဖြင့် မေတ္တာစေတနာရှေ့ထားပြီး ငွေကြေးလိုအပ်ချက်ကို ပံ့ပိုးပေးခဲ့တယ်။ သူ့ရဲ့မေတ္တာတန်ခိုးဟာ သူ့ရဲ့သန့်ရှင်းသော ဝေဂေလိတရားခံယူခဲ့ကြတဲ့နောက်လိုက်တပည့်တွေအားဖြင့် ဆင့်ကဲဆင့်ကဲများစွာထွက် ပေါ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်တယ်။ အခုဆိုရင် ဒီမှာရှိတဲ့ ယုံကြည်သူတွေဟာ ဒေါက်တာဂျေဂျော့လီ၏ မေတ္တာနှင့် ဆုတောင်းခြင်းတွေကို ခံစားရင်း သခင်ဘုရား၏

နာမတော်ကိုသာ၍ ရဲဝံ့စွာချီးမွမ်းလာနိုင်ကြတယ်' ဟုရှင်ပြခဲ့သည်။ ဒေါက်တာဂျေဂျော့လီသည် သန့်ရှင်းသောဝေဂေလိတရားကိုဟောရင်း ၂၀၀၇-၂၀၀၉ ခုနှစ်များစပ်ကြား အစုရေးနိုင်ငံတွင် ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်ထင်ရှား ခဲ့သည့် အရာများကို သက်သေခံခဲ့သည်။ ထိုသို့အားဖြင့် အစုရေးအသင်းတော် များကို ခွန်အားပေး၍တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

ဤပွဲတော်ကာလအတွက် အစုရေးပါစတာများသည် ခရစ်စတယ်လ် (သလင်းကျောက်) ဆွေးနွေးပွဲဖြစ် မြောက်ရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြသည်။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ထိုအဖွဲ့အစည်းမှ ဒေါက်တာဂျေဂျော့လီကို ခေါ်လျက် အစုရေးမဟာတရားပွဲကြီးကို ကျင်းပခဲ့ကြသည်။ ထိုတရားပွဲကိုတီဗီမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံပေါင်း ၂၂၀ သို့ထုတ် လွှင့်ပြသနိုင်ခဲ့ကြသည်။

ထိုအချိန်မှစ၍ သလင်းကျောက်နီးနှောလှယ်ပွဲကျင်းပရေးအဖွဲ့၏ သာသနာလုပ်ငန်းသည် တက်ကြွမှုရှိလာသည်။ သူတို့သည် သလင်းကျောက် ခရီးမင်းခြင်းပွဲတော်ကို မေလရောက်တိုင်း သခင်ဘုရားနာမတော်ကို ချီးမြှောက်သည့်အနေဖြင့် ကျင်းပခဲ့ကြသည်။



# “ယုံကြည်ခြင်းကို ကျွန်ုပ်တို့သိသလိုသောအခါ အရေပြားကင်ဆာရောဂါကိုပင် ဘုရား သခင်က အမြဲခံပြတ် ကုသပေးခဲ့သည်”

ကျွန်ုပ်တို့၏ ခြေသန်းတစ်ချောင်းသည် နာကျင်လာသဖြင့် နောက်ဆုံးဆေးရုံ တွင် ၂၀၁၃ ခု နိုဝင်ဘာလ၌ ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူခဲ့ရသည်။ ထိုစဉ်ထိုခြေဖဝါးတွင် အစက်အပြောက် ကို တွေ့ခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ထိုအစက်အပြောက်ကို တွေ့သော်လည်း နာကျင်ကိုင်ခက်ခဲမှုတစ်ခုတည်းသာ ကြောင့် အမှုမဲ့အမှတ်မဲ့နေခဲ့သည်။

တစ်နေ့သောအခါတွင် ထူးဆန်းသော ရောဂါတစ်ခုအဖြစ် ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ခဲ့သည်။ ထိုအစက်အပြောက် သည် အမဲရောင်ဖြစ်လာပြီး ကြီးထွားလာသည်။ ထိုသို့သော ရောဂါသည် အင်တာနက်စာမျက်နှာအရ အရေပြားကင်ဆာဖြစ်နိုင်ကြောင်း လင်ယောက်ျားဖြစ်သူက ထင်မြင်ချက်ပေးခဲ့သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၂၀) ရက်နေ့တွင် ကင်ဆာရောဂါဖြစ်မဖြစ် သိရှိနိုင်ဖို့ အသားစထုတ်ကာ စစ်ဆေးခိုင်းသည်။ နှစ်ပတ်ကြာပြီးမှ ထိုစစ်ဆေးချက်၏ အဖြေသိရသည်။ ထိုရောဂါပျောက် ကင်းသက်သလို အသင်းသားတစ်ဦးမှ တစ်ပတ်တာဆုတောင်းပေးမည်ဟု ကတိပေးသည်။



ကျွန်ုပ်တို့၏ရောဂါကိုတိကျစွာ မသိရသေးသော်လည်း အပြစ်ကြောင့် ထိုရောဂါဝင် လာသည်ဟု ယူဆထားသဖြင့် ယခင်ကအပြစ်များအတွက် နောင်တရခဲ့သည်။ စိတ်နှလုံး တွင် ယုံကြည်ချက်ကို ပြင်ဆင်ပြီးမှ ဇန်နဝါရီ (၂၉) ရက်နေ့တွင် ဒေါက်တာဂျေရော့က် လ အသားစထုတ်၏ ဆုတောင်းခြင်းကိုခံယူခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဆေးရုံစစ်ဆေးချက်အဖြေကို သွားယူခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ခြေဖဝါး အရေပြားကင်ဆာရောဂါစတင်စွဲကပ်ကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် ဒေါက်တာဂျေရော့က် ဆုတောင်း ချက်ကိုခံယူသဖြင့် ရောဂါသည် ပြန်လည်သက်သာလာမည်ဟု ယုံကြည် ချက် ရရှိ လာ သည်။ ထို့နောက် ဘုရားသခင်ထံကျေးဇူးတော်ခံယူပြီး လျက် ဝတ်ပြုခြင်းအစီစဉ်တိုင်းတွင် အနာငြိမ်းစေဖို့ဆုတောင်းခဲ့သည်။

ဖေဖော်ဝါရီ (၂၇) ရက်နေ့တွင် အရေပြားရောဂါကြောင့် ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူပြီး အသားစထုတ်လျက် စစ်ဆေးမှုကို ပြန်လည်ခံယူခဲ့သည်။ ထိုအခါ အရေပြား ကင်ဆာရောဂါလက္ခဏာမတွေ့ရတော့ပါ။ ဧပြီလ (၂၃) ရက်နေ့တွင် ဆိုနိုရပ်စ်ဖြင့် စမ်းသပ်ကြည့် သောအခါ ထိုရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့ခြင်း လက္ခဏာမတွေ့ရပါ။ ဟာလေလူယာ။ သူ၏မေတ္တာတန်ခိုးတို့ကို မြည်းစမ်းခွင့်ပေးခဲ့သော ဘုရားသခင်ကို ကျေးဇူးတင်ရင်း၊ ဘုရားသခင်၏ ဂုဏ်တော်ကို ခိုးဖွမ်းခဲ့ရသည်။

သင်းထောက်မ - အုတ်လျှော်အွန် (အသက် ၅၀) ၃-၃၂ သင်းအုပ်ပိုင်နယ်၊ တောင်ကိုရီးယား။



◀ ဘုရားသခင်သည် မေတ္တာဖြစ်တော်မူ၏ ▶

# သူချစ်သောသူကိုသာဖွင့်ပြသည်

“ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို ချစ်တော်မူခြင်း မေတ္တာတော်ကို ငါတို့သည် သိ၍ယုံကြည်ကြ၏။ ဘုရား သခင်သည် ချစ်ခြင်းမေတ္တာဖြစ်တော်မူ၏။ ချစ်ခြင်းမေတ္တာ၌ တည်သော သူသည် ဘုရားသခင်၌တည်၏။ ဘုရားသခင်သည်လည်း ထိုသူ၌ တည်တော်မူ၏။” (၁ယော ၄:၁၆)

ဘုရားသခင်သည် သားသမီးအရင်းကဲ့သို့ ချစ်ရမည့် သားသမီးများ လျှို့ဝှက်ချက်များကို ဖွင့်ပြရ မည့်စိတ်ချသည့်စိတ်ဆွေများကို ရရှိလိုသော ဆန္ဒရှိသည်။ ထိုသို့သော သားသမီးထဲတွင် နောက်လည်း တစ်ဦး အပါအဝင်ဖြစ်သည်။ (ကမ္ဘာ ၅) သူသည် ဘုရားသခင်နှင့် နှစ်ပေါင်း (၃၀၀) တိုင်တိုင် အတူတကွ အသက်ရှင် လျှောက်လှမ်းလျက် ထိုနောက်မှ အရှင်လတ်လတ် ရုတ်သိမ်းခြင်းခံခဲ့ရသည်။

မေတ္တာတော်ဘုရားသည် ကိုယ်တော်၏ နှလုံးသားနှင့်တူသော နှလုံးသားကို ပိုင်ဆိုင်သော သူ သန့်ရှင်း ဖြောင့် မတ်သော အကျင့်ကို ကျင့်သောသူတည်းဟူသော နောက်ကဲ့သို့ အသက်ရှင်သော သူများနှင့် အတူတကွ လက်တွဲကာ လျှောက်လှမ်းလိမ့်မည်။ သူသည် ဝိညာဉ်ရေးရာလျှို့ဝှက်ချက်ကို သူတို့အား ဖွင့်ပြလိုသော ဆန္ဒရှိသည်။ ဘုရားသခင်သည် မည်သို့သော သူတို့အား လျှို့ဝှက်ချက်နှင့် အနာဂတ်တွင် ဖြစ်လာမည့်အရာကို ဖွင့်ပြမည်နည်း။

## ၁။ ဘုရားသခင်သည် ရေအားဖြင့် တရားစီရင်မည့်အမှုအရာကို နှောအေးသိစေခဲ့သည်

ကမ္ဘာ (၇) တွင် ကောင်းကင်တံခါးများပွင့်၍ ရက်ပေါင်း (၄၀) တိုင်တိုင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့သည်။ ကမ္ဘာလောက၏ မြေတပြင်လုံး ရေလွှမ်းမိုးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ တောင်ရှိသမျှနှစ်မြုပ်ခဲ့ရပြီး ကုန်းသတ္တဝါအားလုံးနီးပါးသေကြေပျက်စီးခဲ့သည်။ သို့သော် နေအပါအဝင် သူတည်ဆောက်ခဲ့သည့် သဘောတော် ကို ပြင်ဆင်ထားနိုင်ခဲ့သောကြောင့် ဖြစ်သည်။

နေ့စဉ် အဘယ်ကြောင့် သဘောတော် ကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်ခဲ့သနည်း။ ကမ္ဘာ ၆:၁၃ အရ ဘုရားသခင်သည် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းအားဖြင့် သက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့ကို ဖျက်ဆီးမည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် သဘောတော်၏ ပမာဏ၊ အရွယ်အစား၊ အတိုင်းအတာ၊ ဆောက်လုပ်နည်း အသုံးပြုရမည့်ပစ္စည်း၊ ကုန်ကြမ်း စသည်ဖြင့် ဘုရားသခင် ကိုယ်တော် အသေးစိတ်လမ်းညွှန်ချက်ပေးခဲ့သည်။

ဘုရားသခင်သည် ပြုတော်မူသော ဘုရားသခင်သည် လျှို့ဝှက်ချက်ကို နှောထံသို့ ဖွင့်ပြလျက်သူတို့ကိုသာ အဘယ်ကြောင့် ကယ်တင်ခဲ့သနည်း။ “နေ့စဉ် ဖြောင့်မတ်သောသူ၊ မိမိအမျိုး၌ စုံလင်သောသူဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်နှင့် အတူ သွားလာ၏။ ဘုရားသခင်နှင့်အတူ သွားလာ၏။”(ကမ္ဘာ ၆:၉) နေလက်ထက်တွင် လူတို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ပြည့်ဝကြသော်လည်း နေ့စဉ် ကျေးဇူးတော်ကြောင့် ဖြောင့်မတ် သောသူ၊ အပြစ်တင်ခွင့်နှင့် ကင်းလွတ်သောသူအဖြစ် အသက်ရှင်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် သူသည် ကိုယ်တော်၏ကြီးမြတ် လှစွာသော မေတ္တာကိုရရှိလျက် သူနှင့် လျှောက်လှမ်း ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။

နေ့စဉ် ကျရောက်လာ တော့ မည် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းဘေးဒဏ်နှင့် ပတ်သက်၍လူတို့အား ကြိုတင်သတိ ပေးခဲ့သည်။ သို့သော် သူ၏မိသားစုသာလျှင် သဘောတော်သို့ ကယ်တင်ခြင်းရရှိခဲ့ကြသည်။ နေ့စဉ် သူ့အချိန်အခါ၌ အပြစ်တင်ခွင့်နှင့် ကင်းလွတ်သောသူဖြစ်သဖြင့် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို ယုံကြည် ကာ အပြည့်အဝခံခဲ့ရသည်။ ဘုရားသခင်သည် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းဖြင့် တရားစီရင်ပြီးသည့်နောက် ကမ္ဘာသစ်ကို စတင်ဖို့ လျှို့ဝှက်ချက်ကို ဖွင့်ပြခဲ့သည်။

နေ့စဉ် ဘုရားသခင်ကို ချစ်သောကြောင့် သူတို့ နာခံခဲ့ရသည်။ ဘုရားသခင်သည် နေ့စဉ် အလွန် ချစ်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် သူတို့ ဝိညာဉ်ရေးရာ လျှို့ဝှက်ချက်ကို

ကြိုတင်အသိပေးခဲ့သည်။

## ၂။ ဘုရားသခင်သည် သောဒုံမြို့ပျက်စီးမည့်အကြောင်းကို အာပြဟံအား ကြိုတင်အသိ ပေးခဲ့သည်

“အာပြဟံသည် ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်သည်ဖြစ်၍ သူ၏ယုံကြည်ခြင်းကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းကဲ့သို့ မှတ်တော်မူ၏ဟူသော ကျမ်းစာကားပြည့်စုံလေ၏။ အာပြဟံသည်လည်း ဘုရားသခင်၏ အဆွေဟူ၍ ခေါ်ဝေါ်ခြင်းကိုခံရလေ၏။” (ယာ ၂:၂၃) ယုံကြည်ခြင်းပင် အာပြဟံသည် ဘုရားသခင်က မိတ်ဆွေ ဟုခေါ် ရလောက်အောင် ရင်းနှီးသူဖြစ်သည်။ စကြာဝဠာကိုဖန်ဆင်းလျက် တရားစီရင် တော် မူ သော ဘုရားသခင် နှင့် ဖန်ဆင်းခံရသောလူသတ္တဝါတစ်ဦး၏ဆက်ဆံရေးအနေအထားမှာဤမျှ လောက်ရင်းနှီးသည်မှာကျက်သရေမင်္ဂလာ ဖြာဖြာနှင့်ပြည့်စုံခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းအားဖြင့်အာပြဟံသည်ဘုရားသခင်၏စိတ်တော်နှင့်မည်မျှအထိတွေ့ကြ ကောင်း ဖော်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့်သောဒုံမြို့နှင့်ဂေါမောရမြို့ အပေါ်သို့ကျရောက်မည့် တရားစီရင်ခြင်း အကြောင်းကိုအာပြဟံ အားကြိုတင်သတိပေးခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ ထိုမြို့များသည် အပြစ်ဒုစရိုက် နှင့် ပြည့်ဝသဖြင့်ဘုရားသခင်အနေဖြင့် တရားမပြုစီရင်တော်မူသော အရှင် ဖြစ်သည်အတိုင်းမလွဲသာမရှောင်သာတော့ဘဲ ဒဏ်ခတ်ခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် အာပြဟံ၏ တူလောတကိုလည်း ကြိုတင်အသိပေးခဲ့သဖြင့် ကျရောက်မည့်ဘေးဒဏ်မှ လွတ်မြောက်ခွင့် ရရှိခဲ့သည်။ လောတသည် ထိုလျှို့ဝှက်ချက်ကို သိခွင့်ရရှိရန်မထိုက်တန်သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် အာပြဟံကို ချစ်တော်မူသည်ဖြစ်၍ သူ့ကိုအောက်မေ့တော်မူ၏။ သူ၏တူမောင်အပေါ် သို့ဘေးဥပဒ်တစ်စုံတစ်ရာက ပျောက်မည်ဆိုလျှင် အာပြဟံစိတ် ကြော့မည်ကို ဘုရားသခင်မှ ကြိုတင်သတိထားခြင်းဖြစ်သည်။

အာပြဟံသည် အသက် (၁၀၀) ပြည့် မှ ရလာသည့်တစ်ဦးတည်းသော သားကို မိမိအသက်ထက်ပင် တန်ဖိုးထားနေစဉ် ဘုရားသခင်က သတိပြု သူ့ကို ယင်ပူဇော်ဖို့ တောင်းသောအခါ မငြင်းဘဲ ပေးခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် အာပြဟံ၏စိတ်ရင်းအမှန်ကို သိရှိခဲ့ရသည်။ ကိုယ်တော်သည် သူ့ကို ချစ်သောကြောင့် လျှို့ဝှက်ချက်ကို ဖွင့်ပြတော်မူ၏။

## ၃။ ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် ဘုရားသခင်သည် လျော်တန်သင့်မြတ်သူများနှင့် အလုပ် လုပ်တော်မူ၏

ဓမ္မဟောင်းကာလတွင် ယေရုဗဲ၊ အာမုတ်၊ ယောရေ၊ မိက္ခာစသော ပရောဖက်များမှတစ်ဆင့် အစွဲရေးနိုင်ငံအပေါ်သို့ အသက်ရှင်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏ တရားစီရင်ခြင်းကျရောက်ပြီးမှ ပြန်လည်နေ ရာချထားပေးမည့်အကြောင်း ကြိုတင်သိရှိထားခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် ကြိုတင်ပရောဖက်ပြုခဲ့ကြပြီး ထိုပရော ဖက်စကားအတိုင်း ပြည့်စုံခဲ့ကြသည်။

ရှေးလွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်းများစွာထဲမှ ဝှက်ထားလျက်ရှိသော ယေရုဗဲရစ်တော်ကြွလာမည့်အကြောင်းကို ပရောဖက် များမှ ကြိုတင်သိရှိ မိတ်ဆွေခံကြသည့်အတိုင်း ပြည့်စုံခဲ့သည်။ ဟေရုဒ (၅၃) အရ သခင်ယေရှုသည် လောကသို့ ဆင်းကြွလာပြီး လူတို့၏အပြစ်၊ ဆိုးသွမ်းမှုများကြောင့် ဒုက္ခဝဒနာခံစားရလိမ့်မည်။ လူသားအား လုံး သူတို့၏ အပြစ်ထဲမှ ကယ်တင်ဖို့ သူသည် အသေခံရမည်ဟု ပရောဖက်ပြုခဲ့သည်။ အချို့သောအကြောင်း အရာများ မပြည့်စုံသေးသော်လည်း အခြားအကြောင်းအရာများ ပြည့်စုံခဲ့သည်။

“ငါအမှန်ဆိုသည်ကား ကောင်းကင်နှင့် မြေကြီး





**မန်းမင်းဗဟိုအသင်း၏ သင်းအုပ်ဆရာတော်ခေါက်တာဂျော့ဂျော်လီ**

သူသည် မေတ္တာ၊ တန်ဖိုးနှင့်ပြည့်ဝသောဘုရားသခင်၏အစေခံ၊ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏တန်ခိုး အားဖြင့် သက်သေထင်ရှားလျက်ရှိသည့်သခင်ယေရှု၏ ဧဝံဂေလိ တရားကို လက်တွေ့ကျကျ နိုင်ငံအမြောက်အ များသို့ ဟောပြောဖြန့်ဝေသော သူဖြစ်သည်။

မန်းမင်းဗဟိုအသင်းတော်ကို ၁၉၈၂ ခုနှစ်တွင် လူကြီး (၉) ဦး၊ ကလေး (၄) ဦးဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏လုပ်ဆောင်ချက်ကြောင့် ယခုအခါ ကမ္ဘာ့နေရာအနှံ့အပြား၌ လက်တွဲအ သင်းတော် ၁၀၀၀၀၀ ကျော်လျက် ရှိနေပါပြီ။ သခင် ယေရှုသည် သူ၏သွန်သင်ချက်အမှန်ဖြစ်ကြောင်း နိမိတ်လ က္ခဏာများဖြင့် သက်သေ ထူထောင်သွင်း ခေါက်တာဂျော့ဂျော်လီသည် သမ္မာကျမ်းကို သွန်သင်ပြီးမှ ဘုရားသခင်၏ အံ့ဩဖွယ်ရာနိမိတ်လက္ခဏာများစွာ လိုက်လာသည်။

သူသည် ပြည်ပနိုင်ငံများဖြစ်သည့် ယူကရိန်း၊ ဂျပန်၊ ဝါကစ္စတန်၊ ကင်ညာ၊ ဖိလိပိုင်၊ ဟွန်ဒူရပ်၊ အိန္ဒိယ၊ ရုရှား၊ ဂျာမနီ၊ ဝီရူး၊ ကွန်ဂို၊ အမေရိက၊ အက်စတိုးနီးယားစသည့် နိုင်ငံများတွင် ဧဝံဂေလိတရားပွဲများကို ကျင်းပခဲ့ရာတွင် ပြင်းထန်သည့်ပေါက်ကွဲမှုများ တွေ့ရသည်။ ဦးတို့အနက် ယူကရိန်းနိုင်ငံ၏တရားပွဲအ ကြောင်း ကိုစီအင်အင်သတင်းဌာန သို့မဟုတ် သတင်းပေးရသည့်အဆင့်ရှိခဲ့သည်။

သူသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် အစွဲရေစုပေါင်းတရားပွဲသို့သွား၍ တရားဟောခဲ့သည်။ ယေရှုသည် မေရိယာသခင်ဖြစ်ကြောင်း ဟောပြောခဲ့ရာတွင် နိုင်ငံပေါင်း (၂၂၀) သို့အသံလွှင့် တင်ဆက်နိုင်ခဲ့သည်။ သူသည် နှုတ်ကပတ်တော်အတွက် ဆက်ကပ်သောသူ၊ နောက်ဆုံး ကာလတွင် တိုင်းနိုင်ငံအသီးသီးမှ လူအမျိုးမျိုး တို့အတွက် ကယ်တင်ခြင်းရရှိစေဖို့ ဘုရားသ ခင်ပြင်ဆင်ထားသည့်အရာကို ဖြန့်ဝေလိုသောသူ၊ မြောက်ကိုရီးယားသား နာပြုလုပ်ငန်းကို အောင်မြင်စေလိုသောသူဖြစ်သည်။

[www.drlee.or.kr](http://www.drlee.or.kr)

**ထိုသို့ဆိုလျှင် သမ္မာကျမ်းစာ (၆၆) အုပ်စုလုံးကို အနက်ဖွင့်နိုင်မည်သူကား အဘယ် သူနည်း။**

**သူသည် ဘုရားသခင်၏ မေတ္တာကို အပြည့်အဝခံစားရသောသူဖြစ်လိမ့်မည်။ ထိုသို့သောသူအား သမ္မာ ကျမ်းစာတွင် တွေ့ရသည်။ လျှို့ဝှက်နက်နဲမှုများကို ဘုရားသခင်အ နေဖြင့် ပြည့်စုံစွာ ရှင်းပြခြင်းခံရလိမ့် မည်။**

**နောက်ဆုံးသောကာလတွင် သူချစ်သော သူတို့အား သူ၏လျှို့ဝှက်ချက်များကို ဘုရားသခင်က ဖွင့်ပြလျက်ရှိသည်။**

မပျက်စီးမီတိုင်အောင် ပညတ္တိကျမ်း ၌ အငယ်ဆုံးသော စာလုံး ဝိန္ဒူတလုံးမျှပြည့်စုံခြင်းသို့ မရောက်မီ မပျက်စီးရ။” (မ ၁၅ : ၁၈) ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ထွက်စကားသည် ဧကန်ပြည့်စုံရမည်။ သခင်ဘုရား အာကာသထဲသို့ ကြွလာခြင်း၊ ဘေးဒဏ်ကြီးကာလ (၇) နှစ်၊ အနှစ် (၁၀၀၀) အုပ်စိုးခြင်းကာလ၊ ဖြူသောတရားပလ္လင်ကြီးစသည့် အကြောင်းအရာများကို ပြည့်စုံ လာဦးမည့်အကြောင်းအရာအဖြစ် သမ္မာကျမ်းစာတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။

သခင်ဘုရားသခင်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်လျက်ကောင်းကင် နိုင်ငံသို့တက်ကြွ ကသည့်နောက်ယုံကြည် သူများမှ သခင်ဘုရား၏ အာကာသ ကောင်းကင်သို့ကြွလာ မည်အကြောင်းကို စိတ်ဝင်စားခဲ့ကြသည်။ သခင်ဘု ရားကြွလာခြင်း နိမိတ်လက္ခဏာဖြစ်လာမည့်အရာများကို ဘုရားသခင်ကသမ္မာကျမ်းစာတွင် ဖွင့်ပြထားသည်။ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ကာလနှင့်ဆိုင်သော အကြောင်းအရာကို သီတင်း တွေ့နိုင်သည်။ “သင် ဒံယေလမူကား အမှုကုန်ရသည့်ကာလတိုင်အောင် ဤစကားတော်တို့ကို တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ထားလော့။ အများသောသူတို့သည် ထိုစာကို ဖတ်ရှုသောအားဖြင့် ပညာတိုးပွားလိမ့်မည်ဟုပြောဆို၏။” (ဒံ ၁၂:၄) ဒံယေလပရောဖက်ပြုသည့် ခေတ်ကာလနှင့်မတူတော့ဘဲ ယခုခေတ်တွင် ဆက်သွယ်ရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ နည်းပညာပိုင်းတွင် အတိုင်းအထက် လွန်ကဲစွာ တိုးတက် လျက်ရှိသည်။

တမန်တော် ယောဟန် သည် နောက်ဆုံးကာလနှင့် ဆိုင်သော အကြောင်းအရာများကို ဗျာဒိတ်ကျမ်းတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ ဗျာဒိတ်ကျမ်းတွင် နောက်ဆုံးကာလတွင် ဖြစ်ပျက်လာမည့် အကြောင်းအရာကိုသာ၍ အသေးစိတ်၊ ရှင်းလင်းတိကျစွာ ဖော်ပြထားသည်။ ထိုသို့သော နည်းလမ်းအားဖြင့် သူချစ်သောသူကို နောက်ဆုံးကာလနှင့်ဆိုင်သောနှင့်ဆိုင်သော ဖြစ်ပျက်လာမည့် အရာများကို ဘုရားသခင်က ဖွင့်ပြခဲ့သည်။ ထိုဗျာဒိတ်ဖွင့်ပြချက်၏ အနက်အဓိပ္ပာယ်ကို မသိစေဘဲ လူတို့ကို နေထိုင်စေရန် ဘုရားသခင် အလိုတော်ရှိပါသလား။ မရှိပါ။

နောင်လာနောက်သားများမှ ဗျာဒိတ်ဖွင့်ပြချက်၏ အနက်အဓိပ္ပာယ်ကို သဘောပေါက်လျက် ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်အတိုင်း အသက်ရှင်နိုင်ကြဖို့ သမ္မာကျမ်းစာတွင် ရေးသားလျက် မှတ်တမ်းတင်ထား သည့် “ကျမ်းစာ၌ပါသော အနာဂတ္တိ စကားမည်သည်ကား ကိုယ်အလိုအလျောက် အနက်မပေါ်ဟု နှေးဦးစွာ သိမှတ်ကြလော့။ အကြောင်းမူကား အနာဂတ္တိစကားသည် လူအလိုအားဖြင့် ဖြစ်ဖူးသည်မဟုတ်။ ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းသူတို့သည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ တိုက်တွန်းတော်မူခြင်းကို ခံရ၍ ဟောပြောကြ၏။” (၂ပေ ၁:၂၀-၂၁) ပရောဖက်ပြုချက်မှန်သမျှ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ပြုထားခြင်းဖြစ်သဖြင့် အနက် ဖွင့် ရာတွင်လည်း သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ပါမှသာလျှင် အနက်ဖွင့်နိုင်လိမ့်မည်။ ထိုသို့ဆိုလျှင်လည်း သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် သမ္မာကျမ်းစာ (၆၆) အုပ်ကို အနက်ဖွင့် နိုင်သောသူကား အဘယ်သူနည်း။ သူသည် ဘုရားသခင်၏ မေတ္တာကို ကြီးမားသည့်ပမာဏဖြင့် ခံယူထား သူဖြစ်ရမည်။ ထိုသို့သော သူကို ဘုရားသခင်သည် သမ္မာကျမ်းစာတွင် ရေးသားထားသည့် လျှို့ဝှက်ချက်များကို ဖွင့်ပြလိမ့်မည်။ ယခုကာလသည် နောက်ဆုံးကာလဖြစ်သည်အားလျော်စွာ ဘုရားသခင်သည် သူချစ်သောသူကို သူ၏ လျှို့ဝှက်ချက်ကို မဖွင့်ပြဘဲ အမှုပြုလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ (အာမုတ် ၃:၇)

၄။ ကိုယ်တော်ချစ်သောသူကို ဖွင့်မပြဘဲ သခင်ယေရှုသည် နောက်ဆုံးကာလတွင် ဖြစ်ပျက်လာမည့်အရာကို ပြောခဲ့ကြောင်း သမ္မာကျမ်းစာတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ သာဓကအနေဖြင့် အသွင်သဏ္ဍန်ပြောင်းလဲဖို့ သခင်ယေရှုတောင်ပေါ် သို့တက် သည့်အခါ တပည့်တော် (၃) ဦးကိုသာ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ထိုသူတို့အား ကိုယ်တော်သည် လေီယ၊ မောရှေတို့နှင့် ပြောဆိုဆွေးနွေးခဲ့ပုံအား မြင်တွေ့ခွင့်ပေးသည်။ ကိုယ်တော်သည် ခေတ်ပြောင်းမှ ရှင်းပြန် ထ မြောက်ခြင်းမရှိမီ ကာလ မည်သူ့ကိုမျှမပြောပြရဟု တပည့်တော်တို့အား တားမြစ်ခဲ့သည်။ ကိုယ်တော်သည်

အခြားတပည့်တော်များထက် ထို (၃) ဦးကိုသာ၍ စိတ်ချသဖြင့် လျှို့ဝှက်ချက်ကို ဖွင့်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

ဘုရားသခင်သည် ရှင်ပေါလုကို ပရဒိသုဘုံသို့ ခေါ်ဆောင်သွားပြီးနောက် သာသနာခရီးစဉ်တွင် သဘောပျက်မည်ဘေး၊ ယေရုဆလင်မြို့တွင် တွေ့ရမည့်ဘေးများကို ကြိုတင်အသိပေးခဲ့သည်။ ရှင်ပေါလုသည် အာရှတိုက်သို့ သွား၍ ဧဝံဂေလိ တရားကို ဟောပြောရန်ပြင်ဆင်ခဲ့သော်လည်း ဥရောပတိုက်သို့သွားရန် ဘုရားသခင်က ဗျာဒိတ်အား ဖြင့် ဖွင့်ပြခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ဖွင့်ပြချက်နှင့်အညီ ဘုရားသခင်၏ စိတ်နှလုံးကို သဘောပေါက်လျက် ခံစားသိမြင်နိုင်သောသူ၊ ကိုယ်တော်၏ စိတ်နှလုံးနက်နဲမှုကို သိမြင်နိုင် သောသူ၊ ကိုယ်တော်၏ မေတ္တာတော်ထံ၌ ခိုင်ခံ့စွာရပ်တည်နိုင်သောသူ၊ ကိုယ်တော်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို အပြည့်အဝလိုက်နာသောသူဖြစ်ဖို့ တောင့်တရမည်။ ထိုသို့သော သူသည် ကိုယ်တော်အထံ၌ ရှိသောသူ (သို့) ကိုယ်တော်သည် သူ့အထံ၌ရှိသောသူဖြစ်သည်။ (၁ယော ၄:၁၆) အကယ်၍ ထိုသို့သော လူပုဂ္ဂိုလ်များရှိခဲ့သော် ဘုရားသခင်သည် သူ၏ လျှို့ဝှက်ချက်ကို မဖွင့်ပြဘဲ ထားသနည်း။ အကြောင်းမူကား ဘုရားသခင်သည် လူကို မေတ္တာမျိုးစေ့အဖြစ်ကျဲထားခဲ့သည်။ လူသည် ဘုရားသခင်၏ မေတ္တာကို သာ၍ သဘောပေါက်သည့်အပြင် ကယ်တင်ခြင်းသို့ရောက်စေဖို့ ဘုရားသခင်အ လိုတော်ရှိ၏။ (၂ပေ ၃:၉) နှော့သည့် ကမ္ဘာကြီးရေလွှမ်းမိုးတော့မည်ကို ကြိုတင်သိ သကဲ့သို့သောဒုဂ္ဂိုလ်နှင့် ကောမောရမြို့ ဖျက်ဆီးခြင်းခံရတော့မည်ကို သိသဖြင့် အာပြဟံအနေဖြင့် အယူခံဝင်ပေးခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်၏ လူများသည် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ကာလတွင် ရောက်လာမည့်အရာများကို ကမ္ဘာနှင့်အဝှမ်းဖြန့်ဝေပြီး လူအမြောက်အများ ကယ် တင်ခြင်းသို့ ရောက်စေဖို့ ပြင်ဆင်နိုင်ကြလိမ့်မည်။

ကျွန်ုပ်တို့လည်း ထိုသို့သော ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်နိုင်မည်လား။ ဘုရားသခင်သည် သူ၏ လူများကို မေတ္တာအားဖြင့်ပြုစုပျိုးထောင်သကဲ့သို့ သူ၏ အမှုတော်မြတ်ကို မေတ္တာ အားဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်လိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သန့်ရှင်းသောသူများဖြစ်လျက် ဘုရားသခင်တာဝန်ပေးထားသည့်အရာများကို အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ကြလိမ့်မည်။

ကျွန်ုပ်တို့ပြုလုပ်ရမည့်အဓိကတာဝန်မှာ မေတ္တာထားနိုင်ဖို့ ဖြစ်သည်။ မေတ္တာ၏ တန်ခိုးဖြင့် အရာခပ် သိမ်းကို စွမ်းဆောင်နိုင်လိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ စိတ်နှလုံးသည် မေတ္တာနှင့် ပြည့်ဝလျက် ထိုမေတ္တာကို ကောင်းမွန် စွာ လက်တွေ့ကျင့်သုံးနိုင်လျှင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ယေရုဆလင်မြို့သစ်သို့ဝင်ခွင့်ရဖို့ အရည်အချင်းပြည့်စုံသူ များဖြစ်လိမ့်မည်။ ထို့အပြင် ကျွန်ုပ်တို့ သည် နောက်ဆုံးကာ လဆိုင်ရာလျှို့ဝှက်ချက်ကိုသိလျက် လူအမြောက်အ များကို ကယ်တင် ခြင်းသို့ ပို့ဆောင်နိုင်ကြလိမ့်မည်။

ခရစ်တော်၌ ချစ်သောညီအစ်ကို မောင်နှမများ ၁ယော ၄:၁၆ တွင် ဤသို့တွေ့ရ လိမ့်မည်။ “ဘုရားသ ခင်သည် ငါတို့ကို ချစ်တော်မူခြင်းမေတ္တာတော်ကို ငါတို့သည် သိ၍ ယုံကြည်ကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် ချစ်ခြင်းမေတ္တာဖြစ်တော်မူ၏။ ချစ်ခြင်းမေတ္တာ၌တည် သောသူသည် ဘုရားသခင်၌ တည်၏။ ဘုရားသခင်သည် လည်း ထိုသူ၌တည်တော်မူ၏။”

ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့၌ တည်လျက် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၌ တည်သောအားဖြင့် ကိုယ်တော်၏ စစ်မှန်သော သားသမီးများဖြစ်ရမည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်တော်ထွက်စကားကို စိတ်နှလုံးထဲတွင် ကျင့်သုံးဖို့ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ လိုက်လျှောက်ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် အလင်း၏ သားသမီးဖြစ်နိုင်သည်။ ထို့နောက် ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား စိတ်ချလျက် ဝိညာဉ်ရေးရာလျှို့ဝှက် ချက်များကို ဖွင့်ပြသည့်အပြင် သူ၏ နက်နဲသောမေတ္တာကို ပေးလိမ့်မည်။

မကောင်းမှုဒုစရိုက်မှတ်သမျှကို စွန့်ပစ်လျက် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော် အတိုင်း အသက်ရှင်ဖို့ တိုက်တွန်းပါရစေ။ ထိုသို့ကျင့်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ နက်နဲလှစွာသော မေတ္တာကိုခံယူရရှိကာ ကိုယ် တော်နှင့်အချိန်ပြည့် လျှောက်လှမ်းခွင့်ရလိမ့် မည်။

**Burmese**  
**မန်းမင်းသတင်းလွှာ**  
မန်းမင်းဗဟိုအသင်းတော်မှ ထုတ်ဝေသည်။  
လိပ်စာ - ၂၉၊ ဒီဂျီတယ်-ရိ ၂၆-ကယ်၊ ကွန်ကူ ဆိုလ်၊ ကိုးရီးယား၊ ၁၅၂-၈၄၈  
ဖုန်း - ၈၂-၂-၈၁၈-၇၀၄၇  
ဖက် (စ်) - ၈၂-၂-၈၁၈-၇၀၄၈  
အီးမေးလ် - [manminministry@manmin.org](mailto:manminministry@manmin.org)  
ထုတ်ဝေသူ - ခေါက်တာဂျော့ဂျော်လီ  
အယ်ဒီတာချုပ် - သင်းထောက်မကြီး ဂုဆမ်ပင်း



# အစ္စရေးသားသနာလုပ်ငန်းအတွက် ခက်ခဲမှုမရှိပါ



ပါစတာဆာဂျီဒိုနာချီတော့  
(နာဇရက်အသက်ရှင်သော ဝိညာဉ်သောင်းတော်၊ အစ္စရေးနိုင်ငံ)

ကျွန်ုပ်တို့သည် ယူဂရိန်းနိုင်ငံတွင် မွေးဖွားခဲ့သော ဂျူးလူမျိုးတစ်ဦးဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏မိသားစုသည် ရုရှားနိုင်ငံသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီး ဇနီးဖြစ်လာမည့်သူနှင့် တွေ့၍ လက်ထပ်ပြီး ခရစ်တော်ကို လက်ခံခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ယောက္ခမတို့မိသားစုသည် မေရိယာ မျှော်လင့်သော ဂျူးလူမျိုး ပါစတာတစ်ဦးဖြစ်လာသည်။ ၁၉၈၉ ခုနှစ်တွင် ယောက္ခမတို့မိသားစုသည် အစ္စရေးနိုင်ငံသို့ ပြောင်းရွှေ့ကာ သာသနာပြုလုပ်ငန်းကို စတင်လုပ်ဆောင် ခဲ့သည်။ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်အစောပိုင်းကာလတွင် ဆိုဗီယက်ရုရှားနိုင်ငံမှ ဂျူးလူမျိုး အမြောက် အများကို အစ္စရေးနိုင်ငံသို့ ပြောင်းရွှေ့ခွင့်ပြုခဲ့သဖြင့် သူတို့ကို ကြီးစားလျက် ဝေပေးလိ ဝေငှခဲ့သည်။ ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ပါစတာတစ်ဦးဖြစ်လာပြီး ယေရှုကြီးပြင်း လာသည့်နာဇရက်မြို့တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏သာသနာလုပ်ငန်းစတင်ခဲ့သည်။ ဂျူးဘာသာကို ကိုးကွယ် သော အစ္စရေးနိုင်ငံတွင် ဝေပေးလိတရားဝေငှဖို့ လွယ်ကူခြင်း မရှိပါ။

## အစ္စရေးပါစတာများ စုစည်းနိုင်ငံသို့ သလင်းကျောက် နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကျင်းပရေး အဖွဲ့ကို တည်ထောင် ခဲ့သည်

၂၀၀၄ ခုနှစ်၏ တစ်နေ့သောအခါ ဂျာမဏီနိုင်ငံမှ ပါစတာအလက်ဇန္ဒားထံမှ ဖုန်းခေါ်သံကို ကြားခဲ့ရသည်။ သူသည် ၂၀၀၄ ခု ဂျာမဏီနိုင်ငံ စုပေါင်းတရားပွဲကျင်းပသည့် ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီ၏ အစီအစဉ် ကျင်းပရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သည်။ ထိုနေရာသို့ ကမ္ဘာ့အဖွဲ့အစည်းကလေးများ ဖြစ်သဖြင့် တက်ရောက်ပါရန် ကျွန်ုပ်တို့အား ဖိတ်ခေါ်ခဲ့သည်။ ထိုနေရာသို့ လက်ထောက်သင်းအုပ်ဆရာများစွာ တက် ရောက်နိုင်ဖို့ မဖိတ်ခေါ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီ၏ တရားဟောချက်များကို ထပ်ဆင့်ဝေငှခဲ့ရာ အလွန်တန်ခိုး ပါလျက် ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်ထင်ရှားခဲ့သည်။

သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ပြင်းထန်စွာ လှုပ်ရှားလာသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့၏ နှလုံးသား နက်ရှိုင်းစွာ ခံစားချက်များထွက်ပေါ်လာသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အသင်းတော်ထူထောင်ခဲ့သည့် (၁၀) နှစ်တာကာလအတွင်း ဘဏ္ဍာငွေကြေး ကြည့်တည်းမှု၊ ဂျူးလူမျိုးများ၏ ညှင်းပမ်းနှိပ် စက်မှုများကိုသာ ခံခဲ့ရသည်။ ဒေါက်တာ ဂျေရော့က်လီ၏ ဟောပြောချက်များကြောင့် အစ္စ ရေးသားသနာအတွက် ရှုမိအသစ်ကို ကျွန်ုပ်တို့ရရှိခဲ့သည်။ ၂၀၀၅ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလတွင် ကျင်းပမည့် (၂၃) ကြိမ်မြောက် မန်းမင်းပရိတ် အသင်းတော်နှစ်ပတ်လည်နေ့သို့ ပါဝင်ဖို့ ကျွန်ုပ်တို့ပိုက်ဆံချေးခဲ့သည်။ အနုပညာအဖွဲ့မှ ပါဝင်အသုံးတော်ခံခြင်းဖြင့် ကောင်းကင်နိုင်ငံကို သတိရစေခဲ့သည်။ ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီ၏ တရားဟောချက်များနှင့် ဒီယေလ ဆုတောင်းအဖွဲ့၏ ညှိနှိုင်းဆုတောင်းခြင်း အစီအစဉ်များအားဖြင့် အသင်းတော် နီးထမှုဖြစ်လာကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့သဘောပေါက်ခဲ့သည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် နှစ်လကြာဆုတောင်းခဲ့သော ဆုတောင်းချက်၏ အဖြေကို ရရှိခဲ့ပြီ။ ထိုဆုတောင်းချက်များမှာ ဝိညာဉ်ပေးဝေငှလျက် အစ္စရေးသားသနာလုပ်ငန်းကို လုပ်ဆောင်ဖို့ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့၏ အသင်း တော်ကို မန်းမင်းလက်ခွဲအသင်းတော်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ကာ စာရင်းပေးခဲ့သည်။ ၂၀၀၆ ခုနှစ် ကွန်ဂရီနိုင်ငံ နှင့်နယူးယောက်မြို့တို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီ၏ တရားပွဲကြီးများတွင် အနာရော ဂါငြိမ်းခဲ့သဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်ထင်ရှားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ စိတ်နှလုံးတို့ထိမှုခံခဲ့ရသည်။

၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လတွင် ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီက သန့်ရှင်းသောဝေပေးလိ တရားဟောသည့်အခါ (၃) နှစ်တာကာလအတွင်း မြောက်ဖက်အရပ်နာဇရက်မြို့မှ တောင်ဖက်အရပ် အေးလွတ်မြို့အထိ ဘုရားသ ခင်၏ ဘုန်းတော်ထင်ရှားသည်မှာ (၁၂) ဆမျှမြင့်တက်လာခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် ၂၀၀၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၂၅) ရက်နေ့တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသင်း တော် ဖြစ် သည့် အသက် ရ င် သော နာဇရက်အသင်းတော်ဘုရားကျောင်းတွင် စတင်လျက် ပထမအကြိမ်

တရားပွဲကို ကျင်းပသည့်နောက် ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ် အဆမတန်လှုပ်ရှားခဲ့ပါသည်။ သူ၏ (၃) နှစ်တာ အတွင်း လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်သာသနာလုပ်ငန်း အားဖြင့် မေရိယာကို မျှော်လင့်သော ဂျူးလူမျိုးများအတွက် များစွာထိရောက်မှုရှိခဲ့သည်။ ထိုတရားပွဲ၏ အသီးအပွင့်အနေဖြင့် အစ္စ ရေးပါစတာ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ဖြစ်စေသဖြင့် သလင်းကျောက်နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကို နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ကြသည်။

## ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီ၏ စုပေါင်းတရားပွဲတွင် ယေရှုခရစ်တော်အကြောင်း ဟောပြောခဲ့သည်

၂၀၀၉ ခုနှစ်စက်တင်ဘာလတွင် အစ္စရေးနိုင်ငံ၏ အလယ်ပတ်ဝန်းကျင်ရှိသော ယေရှုဆလင်မြို့၏ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဗဟိုညီလာခံခန်းမတွင် ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီအနေဖြင့် အစ္စရေးစုပေါင်းတရားပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ရုပ်သံလွှင့်သူ (၃၃) ဦးမှ နိုင်ငံပေါင်း (၂၂၀) တွင် ထိုတရားပွဲ၏ တရားဟောချက်များကို ထုတ်လွှင့် ပြသခဲ့ သည်။ ဖန်ဆင်းရှင် ဘုရားသည် ယေရှုခရစ်တော်ဖြစ်လာကြောင်း ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီမှ ရဲဝံ့စွာ ဟောပြောခဲ့သည်။ ယေရှုခရစ်တော်ပါးသာလျှင် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကယ်တင်ရှင်ဖြစ်သည်သာမက ဝိညာဉ်အသက်ရှင်ခြင်း၏ အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်သည်။ ယခင်က အခြားသင်းအုပ်ဆရာများမှ သွန်သင်မှုများစွာ ရှိခဲ့သော်လည်း ယခုဒေါက်တာဂျေရော့က်လီကဲ့သို့ ယေရှုခရစ်တော်သာ ကယ်တင်ရှင်ဖြစ်လျက် ဝိညာဉ်အသက်ရှင်ခြင်း၏ အနက်အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်ကြောင်း သွန်သင်ခဲ့ ဖူးသူမရှိ ခဲ့ပါ။ ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီသည် ဂျူးလူမျိုးများကို တရား ဟောရုံသာမက သမ္မာကျမ်းစာမှန်ကန်ကြောင်းသက်သေ အထောက်အထား များစွာပြသခဲ့သည်။

အစ္စရေးနိုင်ငံသည် ဝေပေးလိတရားစတင်ပေါက်ဖွားလာသည့် နေရာဖြစ်သော်လည်း ယေရှုခရစ်တော်ကို မိမိကယ်တင်ပိုင်ရှင်အဖြစ် လက်မခံခဲ့ကြပါ။ မေရိယာကို ကိုးကွယ်သူ အနည်းစုသည် သီးခြားနေထိုင်ကြပြီး စိတ်ခါတ်ကုဆင်းနေကြလျက်ရှိသည်။ သို့သော် သူတို့သည် တရားပွဲသို့ ပါဝင် သည့် နောက် အလွန်စိတ်အား ထက်သန် ခဲ့ ကြပြီး သလင်းကျောက်နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင်လှုပ်ရှားသူများ ဖြစ်လာကြသည်။

ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီ၏ တရားဟောချက် မှာ စင်ကြယ်ခြင်းသာသနာလုပ် ငန်းအားဖြင့် ပါစတာအ မြောက်အများအပေါ်သို့ ကျေးဇူးတော်သက်ရောက်ခဲ့သည်။ အသက်တာ၏ သန့်ရှင်းခြင်းဆိုသည်မှာ စိတ်နှလုံးအတွေးအခေါ်၊ ခန္ဓာကိုယ်၏

အပြုအမူများမှ မသန့်ရှင်းသော အရာမှန်သမျှကို စွန့်ပစ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သဘော ပေါက်သည့်နောက် အသင်းတော်လည်း ထိုနည်းလမ်းအတိုင်း သွန်သင်ပေးခဲ့သည်။

ယေရှု မွေးဖွားသည့်အရပ်ဒေသသည် သန့်ရှင်းသော နေရာဖြစ်သောကြောင့် ပြည်ပနိုင်ငံမှ ပါစတာ အမြောက်အများ အစ္စရေးနိုင်ငံသို့လာ၍ လည်ပတ်ခဲ့ကြသည်။ ဤတိုင်းပြည်တွင် ရှိသော ဂျူးဘာသာဝင်များကို ဝေပေးလိဝေငှရာတွင် အလွန်ခက်ခဲကြောင်း တွေ့ရသည့်နောက် ကျွန်ုပ်တို့အား ကူညီပံ့ပိုးမှုမဟုတ် သူတို့အနေဖြင့် ကတိပေးခဲ့ကြသော်လည်း ကတိတည်သောသူမတွေ့ခဲ့ပါ။

သို့သော် ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီရောက်လာသည့်နောက် ဝေပေးလိတရားနှင့် အလှမ်း အကွာဝေး ဆုံးနေရာသို့ ဘုရားသခင် ပြင်ဆင်ထားသည့်အရာကို ဟောပြောနိုင်ခဲ့ သည့်သာမက ဝိညာဉ်ရှေးရာခွန် အားကိုလည်း မချွန်းမချန်ပေးခဲ့သည့်သာမက ဝေပေးလိ တရားဟောခြင်း ပေးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် အစ္စရေး ပါစတာများမှလည်း ဝေပေးလိ တရားကို ရဲဝံ့စွာ ဟောပြောနိုင်သည်သာမက ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီဆုတောင်း လျက် ကောင်းချီးပေးထားသည့် လက်ကိုင်ပုဂံဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ပင် တရားပွဲများ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ကြသည်။ (တ ၁၉၁-၁၂)

ကျွန်ုပ်တို့လည်း လက်ကိုင်ပုဂံကိုကိုင်လျက် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ်တရားပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ တရားပွဲတွင် မြန်မာမိန်းမများ သားသမီးပြန်ရလာသည့်အပြင် အရက်စွဲသူများဖြစ်နိုင်ကြသည်ကို တွေ့ခဲ့ရသည်။ နောက်ဆုံးကာလတွင် ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီအားဖြင့် အမှုတော်မြတ် လုပ်ငန်းအောင်မြင် သည်ကို တွေ့ရသဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ခိုးယူပါသည်။



ဒေါက်တာဂျေရော့က်လီက ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် အစ္စရေးနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းယေရှုဆလင်မြို့၏ အိုင်စီစီခန်းမ တွင် အစ္စရေးစုပေါင်းတရားပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။ သူသည် နှုတ်ကပတ်တော်ကိုဟောပြောဝေငှပြီးမှ လက်တွေ့အ နာငြိမ်းခြင်း အတွက် ဆုတောင်းပေးခဲ့ သည်။ ထိုသို့အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတော်ထင်ရှားခဲ့သည်။ ထိုတရားပွဲအစီအစဉ်ကို နိုင်ငံပေါင်း (၂၂၀) သို့ တီဗွီမှ ကြည့်နိုင်စေရန် ထုတ်လွှင့်ခဲ့ရာတွင် လူအမြောက်အများ ကယ်တင်ခြင်းရရှိသည့်အပြင် အနာရောဂါငြိမ်းခြင်း ကိုလည်း ခံစားခဲ့ကြရသည်။

